

UFO Tourism: Navigating a New Frontier in Travel



Source: Pixaday (2015)

Background

Unidentified Flying Objects (UFOs), now officially referred to as Unidentified Anomalous Phenomena (UAPs), have long captured the human imagination, fueling countless theories, stories, and investigations into the possibility of existence beyond Earth. As interest in extraterrestrial life grows—along with increasing UFO sightings featured in mainstream media—travel to destinations associated with these phenomena has evolved into a fascinating niche within the travel industry (Forbes, 2025).

What is UFO Tourism?

UFO tourism refers to the practice of traveling to destinations known for extraterrestrial encounters, in hopes of potential UFO sightings and, at times, in search of answers to aerial phenomena that have made headlines or to the broader mysteries of the universe (Travel and Tour World, 2025). These destinations not only serve as popular gathering sites for enthusiasts from around the world but also as platforms for locals to offer unique tourist experiences, such as festivals, guided tours, and themed attractions. As a result, this blend of tourism and local involvement has supported the economies of communities around these destinations for many years (NBC News, 2019).

UFO Tourism in North America

In North America, UFOs are often associated with conspiracy theories and government cover-ups. These conspiracies have led to a high level of skepticism and fascination, fueling the growth of UFO tourism in the region. For example, online searches for UFO travel jumped by 255% following a series of high-profile congressional hearings regarding the U.S. government's acknowledgment of extraterrestrial activity and experiments on UFO remains, particularly those revolving around the infamous Area 51 in Nevada (The Telegraph, 2023). Moreover, the growing belief in extraterrestrial life has translated into substantial revenue for some of the most popular UFO tourism destinations across the region. For instance, the annual

UFO Festival held in the small town of Roswell, New Mexico, generated an estimated economic impact of US\$2.19 million in 2022 (Business Insider, 2023).

UFO Tourism in Japan

In contrast, UFOs in Japan are often viewed through a mythological lens, where elements of the supernatural and the unknown are blended with folklore and traditional ghost stories. Linomachi, a small rural village in Fukushima with a population of approximately 5,000, is now promoting itself as a “home to aliens,” with elements such as UFO-shaped street lights, bus stops, flags, and even an alien statue found within the village (SCMP, 2023). With a history of UFO sightings spanning nearly half a century, Linomachi also boasts its own UFO museum, which displays around 3,000 books, photos, and other items related to aliens and UFOs (The Straits Times, 2024). While Japan has its own themed attractions, the level of commercialization seen in North America is generally less pronounced.

Challenges

Apart from North America and Japan, there are many other UFO hotspots around the world, each with its own potential for attracting tourists. However, as skepticism persists regarding the authenticity of UFO sightings and experiences, the actual demand for UFO tourism remains questionable and can vary widely from place to place. Furthermore, in addition to the disturbance to natural ecosystems in rural UFO sighting hotspots, UFO tourism could also disrupt local communities. This is evident in the way residents and local services around Area 51 have been overwhelmed by the influx of tourists (NBC News, 2019). These challenges highlight the need for careful planning and management to ensure a sustainable approach to UFO tourism.

Discussion Questions

1. How might persistent skepticism about UFOs impact the long-term viability of UFO tourism as a travel industry segment? Could it evolve into a mainstream attraction?
2. How does the portrayal of UFOs in Japanese culture, particularly in places like Linomachi, differ from that in North America? What implications does this have for tourism?
3. How can local communities collaboratively plan UFO tourism initiatives to ensure they align with residents’ needs and cultural values, rather than prioritizing external tourist demands?
4. What role do governments play in shaping UFO tourism? What policies can be implemented to achieve a sustainable approach to this niche travel industry?
5. How can UFO tourism be integrated with other forms of niche tourism?

References

- Business Insider. (2023). UFOs are going mainstream. Here are 5 spots to visit if you're looking for aliens. Retrieved from <https://www.textise.net/showText.aspx?strURL=https%253A//www.businessinsider.com/ufo-alien-tourism-congressional-hearing-area-51-roswell-2023-8>
- Forbes. (2025). UFO Tourism Is Booming With These 15 Hotspots To Visit Around The World. Retrieved from <https://www.forbes.com/sites/jimdobson/2025/02/18/ufo-tourism-is-booming-with-these-15-hotspots-to-visit-around-the-world/>
- Pixaday (2015). Ufo, Space, Alien royalty-free stock illustration. Retrieved from <https://pixabay.com/illustrations/ufo-space-alien-3d-blender-788746/>
- NBC News. (2019). 'Here we go again': Communities near Area 51 brace for influx of UFO tourists. Retrieved from <https://www.nbcnews.com/news/us-news/here-we-go-again-communities-near-area-51-brace-influx-n1034731>
- SCMP. (2023). UFO hotspot hopes to make 'bright lights' in the sky a tourist draw – and reverse long economic decline. Retrieved from <https://www.scmp.com/lifestyle/travel-leisure/article/3213429/ufo-hotspot-hopes-make-bright-lights-sky-tourist-draw-and-reverse-long-economic-decline>
- The Strait Times. (2024). 'Home to aliens': Rural Japanese community believes the truth is out there in Iinomachi. Retrieved from <https://www.straitstimes.com/asia/east-asia/home-to-aliens-rural-japanese-community-believes-the-truth-is-out-there-in-iinomachi>
- The Telegraph. (2023). Friend or UFO? The growing trend of alien tourism. Retrieved from https://www.telegraph.co.uk/travel/destinations/america-ufo-alien-tourism-trend-area-51-nevada/?_x_tr_sl=auto&_x_tr_tl=en&_x_tr_hl=en-US&_x_tr_pto=wapp
- Travel and Tour World. (2025). Why Is UFO Tourism Booming? Discover Surging Interest in Mysterious Destinations Like Roswell, Area 51, and Rendlesham Forest for an Otherworldly Experience. Retrieved from <https://www.travelandtourworld.com/news/article/why-is-ufo-tourism-booming-discover-surging-interest-in-mysterious-destinations-like-roswell-area-51-and-rendlesham-forest-for-an-otherworldly-experience/>

Keywords

- Tourism
- Supernatural
- Unidentified Anomalous Phenomena (UAPs)
- Destination Marketing
- Sustainable Tourism
- Community Impact

UFO 旅游：探索旅行新前沿



Source: Pixaday (2015)

背景

不明飞行物，现官方称为“未确认异常现象”，长期以来一直吸引着人类的想象，催生了无数关于地球之外存在可能性的理论、故事和调查。随着对外星生命的兴趣日益增长——以及主流媒体报道的不明飞行物目击事件不断增加——前往与这些现象相关的目的地的旅行，已发展成为旅游业中一个引人入胜的利基市场（Forbes, 2025）。

什么是 UFO 旅游？

UFO 旅游指的是前往以遭遇外星事件而闻名的目的地旅行，以期可能目击 UFO，有时也是为了探寻那些成为头条新闻的空中现象或宇宙更广泛奥秘的答案（Travel and Tour World, 2025）。这些目的地不仅是全球爱好者聚集的热门地点，也是当地人提供独特旅游体验的平台，例如举办节日、提供导游服务和主题景点。因此，这种旅游与地方参与的融合多年来一直支持着这些目的地周边社区的经济（NBC News, 2019）。

北美的 UFO 旅游

在北美，UFO 常常与阴谋论和政府掩盖真相联系在一起。这些阴谋论导致了高度的怀疑和迷恋，推动了该地区 UFO 旅游的增长。例如，在一系列备受瞩目的国会听证会之后，关于 UFO 旅游的在线搜索量跃升了 255%，这些听证会涉及美国政府承认外星活动及对 UFO 遗骸的实验，特别是围绕内华达州臭名昭著的 51 区的那些（The Telegraph, 2023）。此外，对外星生命日益增长的信念已转化为该地区一些最受欢迎的 UFO 旅游目的地的可观收入。例如，2022 年在新墨西哥州罗斯威尔小镇举行的年度 UFO 节，估计产生了 219 万美元的经济影响（Business Insider, 2023）。

日本的 UFO 旅游

相比之下，日本的 UFO 通常通过神话的视角来看待，其中超自然和未知元素与民间传说和传统鬼故事交织在一起。福岛县一个拥有约 5000 人口的乡村小镇——饭野町，目前正在将自己推广为“外星人之乡”，镇内设有 UFO 形状的路灯、公交车站、旗帜，甚至还有一个外星人雕像（SCMP, 2023）。饭野町拥有近半个世纪的 UFO 目击历史，还拥有自己的 UFO 博物馆，馆内陈列着大约 3000 本与外星人和 UFO 相关的书籍、照片及其他物品（The Straits Times, 2024）。虽然日本有自己的主题景点，但北美那种程度的商业化在日本通常不那么明显。

挑战

除了北美和日本，世界各地还有许多其他的 UFO 热点地区，每个都有吸引游客的潜力。然而，由于对 UFO 目击事件和体验的真实性持续存在怀疑，UFO 旅游的实际需求仍不确定，并且可能因地区而异。此外，除了对乡村 UFO 目击热点地区的自然生态系统造成干扰外，UFO 旅游还可能扰乱当地社区。51 区周边居民和当地服务因游客涌入而不堪重负的情况，就清楚地表明了这一点（NBC News, 2019）。这些挑战突显了进行周密规划和管理以确保 UFO 旅游可持续性发展的必要性。

讨论问题

1. 对 UFO 的持续怀疑可能会如何影响 UFO 旅游作为旅游业一个细分市场的长期生存能力？它能否发展成主流旅游吸引物？
2. 日本文化中（特别是在饭野町这样的地方）对 UFO 的描绘与北美有何不同？这对旅游业有何启示？
3. 当地社区应如何协同规划 UFO 旅游项目，以确保其符合居民需求和文化价值观，而不是优先考虑外部游客的需求？
4. 政府在塑造 UFO 旅游方面扮演什么角色？可以实施哪些政策来实现这一利基旅游业的可持续发展？
5. UFO 旅游如何与其他形式的利基旅游相结合？

参考文献

Business Insider. (2023). UFOs are going mainstream. Here are 5 spots to visit if you're looking for aliens. Retrieved from <https://www.textise.net/showText.aspx?strURL=https%253A//www.businessinsider.com/ufo-alien-tourism-congressional-hearing-area-51-roswell-2023-8>

Forbes. (2025). UFO Tourism Is Booming With These 15 Hotspots To Visit Around The World. Retrieved from <https://www.forbes.com/sites/jimdobson/2025/02/18/ufo-tourism-is-booming-with-these-15-hotspots-to-visit-around-the-world/>

Pixaday (2015). Ufo, Space, Alien royalty-free stock illustration. Retrieved from <https://pixabay.com/illustrations/ufo-space-alien-3d-blender-788746/>

NBC News. (2019). 'Here we go again': Communities near Area 51 brace for influx of UFO tourists. Retrieved from <https://www.nbcnews.com/news/us-news/here-we-go-again-communities-near-area-51-brace-influx-n1034731>

SCMP. (2023). UFO hotspot hopes to make 'bright lights' in the sky a tourist draw – and reverse long economic decline. Retrieved from <https://www.scmp.com/lifestyle/travel-leisure/article/3213429/ufo-hotspot-hopes-make-bright-lights-sky-tourist-draw-and-reverse-long-economic-decline>

The Strait Times. (2024). 'Home to aliens': Rural Japanese community believes the truth is out there in Iinomachi. Retrieved from <https://www.straitstimes.com/asia/east-asia/home-to-aliens-rural-japanese-community-believes-the-truth-is-out-there-in-iinomachi>

The Telegraph. (2023). Friend or UFO? The growing trend of alien tourism. Retrieved from https://www.telegraph.co.uk/travel/destinations/america-ufo-alien-tourism-trend-area-51-nevada/?_x_tr_sl=auto&_x_tr_tl=en&_x_tr_hl=en-US&_x_tr_pto=wapp

Travel and Tour World. (2025). Why Is UFO Tourism Booming? Discover Surging Interest in Mysterious Destinations Like Roswell, Area 51, and Rendlesham Forest for an Otherworldly Experience. Retrieved from <https://www.travelandtourworld.com/news/article/why-is-ufo-tourism-booming-discover-surging-interest-in-mysterious-destinations-like-roswell-area-51-and-rendlesham-forest-for-an-otherworldly-experience/>

关键词

- 旅游
- 超自然
- 未确认异常现象
- 目的地营销
- 可持续旅游
- 社区影响

UFO 旅遊：探索旅行新前沿



Source: Pixaday (2015)

背景

不明飛行物，現官方稱為「未確認異常現象」，長期以來一直吸引著人類的想像，催生了無數關於地球之外存在可能性的理論、故事和調查。隨著對外星生命的興趣日益增長——以及主流媒體報導的不明飛行物目擊事件不斷增加——前往與這些現象相關的目的地旅行，已發展成為旅遊業中一個引人入勝的利基市場（Forbes, 2025）。

什麼是 UFO 旅遊？

UFO 旅遊指的是前往以遭遇外星事件而聞名的目的地旅行，以期可能目擊 UFO，有時也是為了探尋那些成為頭條新聞的空中現象或宇宙更廣泛奧秘的答案（Travel and Tour World, 2025）。這些目的地不僅是全球愛好者聚集的熱門地點，也是當地人提供獨特旅遊體驗的平台，例如舉辦節日、提供導遊服務和主題景點。因此，這種旅遊與地方參與的融合多年來一直支持著這些目的地周邊社區的經濟（NBC News, 2019）。

北美的 UFO 旅遊

在北美，UFO 常常與陰謀論和政府掩蓋真相聯繫在一起。這些陰謀論導致了高度的懷疑和迷戀，推動了該地區 UFO 旅遊的增長。例如，在一系列備受矚目的國會聽證會之後，關於 UFO 旅遊的在線搜索量躍升了 255%，這些聽證會涉及美國政府承認外星活動及對 UFO 遺骸的實驗，特別是圍繞內華達州臭名昭著的 51 區的那些（The Telegraph, 2023）。此外，對外星生命日益增長的信念已轉化為該地區一些最受歡迎的 UFO 旅遊目的地的可觀收入。例如，2022 年在新墨西哥州羅斯威爾小鎮舉行的年度 UFO 節，估計產生了 219 萬美元的經濟影響（Business Insider, 2023）。

日本的 UFO 旅遊

相比之下，日本的 UFO 通常透過神話的視角來看待，其中超自然和未知元素與民間傳說和傳統鬼故事交織在一起。福島縣一個擁有約 5000 人口的鄉村小鎮——飯野町，目前正在將自己推廣為「外星人之鄉」，鎮內設有 UFO 形狀的路燈、公車站、旗幟，甚至還有一個外星人雕像（SCMP, 2023）。飯野町擁有近半個世紀的 UFO 目擊歷史，還擁有自己的 UFO 博物館，館內陳列著大約 3000 本與外星人和 UFO 相關的書籍、照片及其他物品（The Straits Times, 2024）。雖然日本有自己的主題景點，但北美那種程度的商業化在日本通常不那麼明顯。

挑戰

除了北美和日本，世界各地還有許多其他的 UFO 熱點地區，每個都有吸引遊客的潛力。然而，由於對 UFO 目擊事件和體驗的真實性持續存在懷疑，UFO 旅遊的實際需求仍不確定，並且可能因地區而異。此外，除了對鄉村 UFO 目擊熱點地區的自然生態系統造成干擾外，UFO 旅遊還可能擾亂當地社區。51 區周邊居民和當地服務因遊客湧入而不堪重負的情況，就清楚地表明了這一點（NBC News, 2019）。這些挑戰突顯了進行周密規劃和管理以確保 UFO 旅遊可持續性發展的必要性。

討論問題

1. 對 UFO 的持續懷疑可能會如何影響 UFO 旅遊作為旅遊業一個細分市場的長期生存能力？它能否發展成主流旅遊吸引物？
2. 日本文化中（特別是在飯野町這樣的地方）對 UFO 的描繪與北美有何不同？這對旅遊業有何啟示？
3. 當地社區應如何協同規劃 UFO 旅遊項目，以確保其符合居民需求和文化價值觀，而不是優先考慮外部遊客的需求？
4. 政府在塑造 UFO 旅遊方面扮演什麼角色？可以實施哪些政策來實現這一利基旅遊業的可持續發展？
5. UFO 旅遊如何與其他形式的利基旅遊相結合？

參考文獻

Business Insider. (2023). UFOs are going mainstream. Here are 5 spots to visit if you're looking for aliens. Retrieved from <https://www.textise.net/showText.aspx?strURL=https%253A//www.businessinsider.com/ufo-alien-tourism-congressional-hearing-area-51-roswell-2023-8>

Forbes. (2025). UFO Tourism Is Booming With These 15 Hotspots To Visit Around The World. Retrieved from <https://www.forbes.com/sites/jimdobson/2025/02/18/ufo-tourism-is-booming-with-these-15-hotspots-to-visit-around-the-world/>

Pixaday (2015). Ufo, Space, Alien royalty-free stock illustration. Retrieved from <https://pixabay.com/illustrations/ufo-space-alien-3d-blender-788746/>

NBC News. (2019). 'Here we go again': Communities near Area 51 brace for influx of UFO tourists. Retrieved from <https://www.nbcnews.com/news/us-news/here-we-go-again-communities-near-area-51-brace-influx-n1034731>

SCMP. (2023). UFO hotspot hopes to make 'bright lights' in the sky a tourist draw – and reverse long economic decline. Retrieved from <https://www.scmp.com/lifestyle/travel-leisure/article/3213429/ufo-hotspot-hopes-make-bright-lights-sky-tourist-draw-and-reverse-long-economic-decline>

The Strait Times. (2024). 'Home to aliens': Rural Japanese community believes the truth is out there in Iinomachi. Retrieved from <https://www.straitstimes.com/asia/east-asia/home-to-aliens-rural-japanese-community-believes-the-truth-is-out-there-in-iinomachi>

The Telegraph. (2023). Friend or UFO? The growing trend of alien tourism. Retrieved from https://www.telegraph.co.uk/travel/destinations/america-ufo-alien-tourism-trend-area-51-nevada/?_x_tr_sl=auto&_x_tr_tl=en&_x_tr_hl=en-US&_x_tr_pto=wapp

Travel and Tour World. (2025). Why Is UFO Tourism Booming? Discover Surging Interest in Mysterious Destinations Like Roswell, Area 51, and Rendlesham Forest for an Otherworldly Experience. Retrieved from <https://www.travelandtourworld.com/news/article/why-is-ufo-tourism-booming-discover-surging-interest-in-mysterious-destinations-like-roswell-area-51-and-rendlesham-forest-for-an-otherworldly-experience/>

關鍵詞

- 旅遊
- 超自然
- 未確認異常現象
- 目的地行銷
- 永續旅遊
- 社區影響